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1. Lahjoitusvarojen suunnitel-
mallisesta käytöstä 

4.2.2019 
Dnro 69 

Keskustan valt.ryhmä Kv. 4.2.2019 § 
18 
 

Ylöjärven kaupunki vastaanottaa vuosittain testamentattuja lahjoituksia ja 
perillisittä kuolleiden omaisuutta. Toisinaan varat ovat jopa lahjoittajan 
kohdentamia. 
 
Ylöjärven Keskustan valtuustoryhmä esittää, että näistä varoista laaditaan 
selkeät käyttösuunnitelmat. Avoimen tiedonkulun ohella kuntalaisille jää 
elävät tarinat poisnukkuneista 
 

Kh. 11.2.2019 § 
53 
 
Hallinto- ja ta-
lousosasto 

2. Selvityksestä lapsiin koohdis-
tuvien seksuaalirikosten eh-
käisystä ja toimintatavoista 
 

4.2.2019 
Dnro 70 

Perussuomalaisten valtuus-
toryhmä 

Kv. 4.2.2019 § 
19 

Julkisuuteen on tullut tietoja laajoista ja vakavista seksuaalirikosten sarjois-
ta eri puolilta Suomea, joissa uhreina on ollut lukuisia yläkoulu- ja jopa ala-
kouluikäisiä tyttöjä. Epäiltyinä teoista on ulkomaalaistaustaisia miehiä jotka 
ovat tulleet Suomeen turvapaikanhakijoina. Kyse on erittäin vakavasta, koko 
Suomea koskettavasta rikosaallosta. 
 
Onko vaarana, että myös Ylöjärvellä tapahtuu alaikäisiin tyttöihin kohdistu-
vaa seksuaalista häirintää tai muita seksuaalirikoksia maahanmuuttajien tai 
turvapaikanhakijoiden toimesta? Miten asiaan suhtaudutaan ja millä keinoilla 
sitä seurataan kouluissa, sosiaalitoimessa ja muissa kaupungin instansseissa? 
 

Kh. 11.2.2019 § 
54 
 
sivistysltk 
10.9.2019 § 58 
 
perusturvaltk 
11.6.2019 § 52 
 
nuorisovaltuusto 
6.3.2019 § 22 
 
lapsi- ja nuori-
soneuvosto 
21.5.2019 § 17 
 
turvallisuustyö-
ryhmä 
22.3.2019 
 
kh 23.9.2019 § 
254 
 
kv 7.10.2019 § 
84 
 

3. Taukolaavusta Haaviston 
kuntoradan yhteyteen 

4.3.2019 
Dnro 118 

Vasemmistoliiton valtuusto-
ryhmä 

Kv. 4.3.2019 § 
29 

"Ylöjärven kaupunkistrategian visiona on Ylöjärvi - rohkea edelläkävijä. Stra-
tegian arvoja ovat vastuullisuus, kehitysrohkeus, oikeudenmukaisuus ja tur-
vallisuus. Strategian rooleja ovat elinvoima, sivistys- ja hyvinvointi sekä yh-
teisö- ja demokratiarooli. 
 
Sivistys- ja hyvinvointiroolin strategiakärjessä todetaan: Kuntalaisten hyvin-

Kh. 11.3.2019 § 
90 
 
tekn. ltk. 
11.12.2019 § 
145 
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voinnin edistäminen ennaltaehkäiseviä toimintamalleja ja palveluja hyödyn-
täen, laadukkaiden ja vaikuttavien sivistyspalveluiden tuottaminen, turvalli-
sen ja viihtyisän ympäristön kehittäminen kuntalaisten omaa vastuunottoa 
tukien, arkea suosivien olosuhteiden ja harrastusmahdollisuuksien lisäämi-
nen, turvallisen, kestävän, ympäristöystävällisen ja viihtyisän elinympäristön 
edistäminen.  
 
Siltatien aluetta laajennettaessa joudutaan alueella olevaa Haaviston kunto-
rataa osittain siirtämään. Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että täs-
sä yhteydessä kuntoradan yhteyteen rakennetaan taukolaavu, jolle on mah-
dollista päästä myös liikuntarajoitteisten. Taukolaavu toimisi niin perheiden, 
päiväkotien, perhepäivähoitajien lapsiryhmien kuin patikoitsijoiden tauko- ja 
levähdyspaikkana. 
 

 
vapaa-aikaltk. 
7.5.2019 § 32 
 
ympäristöltk. 
22.1.2020 § 8 
 
Kh. 27.1.2020 § 
25 
 
Kv. 3.2.2020 § 

4. Ylöjärven kaupungin lihan ja 
maitotuotteiden kulutuksen 
puolittamisesta v. 2025 men-
nessä 

4.3.2019 
Dnro 117 

Vihreä valtuustoryhmä Kv. 4.3.2019 § 
30 

"Me allekirjoittaneet esitämme, että osana hiilineutraaliustavoittelua ja kau-
pungin kokonaisvaltaisia ilmastotoimia, Ylöjärven kaupunki ottaa tavoitteek-
seen liha- ja maitotuotteiden kulutuksen puolittamisen vuoteen 2025 men-
nessä. Esitämme, että valtuustolle tuotetaan myös konkreettinen suunnitel-
ma, miten tämä toteutetaan. 
 
Suomalaiset syövät keskimäärin 81 kg lihaa, 155 kg nestemäisiä maitovalmis-
teita ja 25 kg juustoa vuodessa. 
 
Arviolta noin 8000 koululaista, päiväkotilaista ja palveluyksiköissä ruokaile-
vaa syövät keskimäärin noin kolmanneksen päivänsä ravinnosta kaupungin 
yksiköissä. Päästöt liha- ja maitotuotteista ovat keskimäärin lihalle 10 kg per 
kilo hiilidioksidiekvivalenttia, maitotuotteille 1 kg ja juustolle 13 kg. 
 
Ruuan tuotanto on kolmen suurimman päästölähteen joukossa ja siten erit-
täin vaikuttava keino ilmastonmuutoksen hillitsemisessä ja kaupungin tulee 
huomioida jokainen mahdollisuus päästövähennysten saavuttamiseen. 
 
Kasvipohjaisen ruokavalion terveys- ja etenkin ympäristö- ja ilmastovaikutuk-
set on tunnustettu. Lihan kulutusta on mahdollista pienentää ravinnon moni-
puolisuutta tai ihmisten hyvinvointia kaventamatta. Mikäli lihankulutus puoli-
tettaisiin, olisi se samalla tasolla kuin 1970-luvulla kuitenkin huomioiden, 
että erilaisia kasvisproteiinivaihtoehtoja sekä tietoa ja tutkimusta on saata-
villa runsaammin. 
 
Jokaisen kunnan ja maakunnan pitää kantaa kollektiivinen vastuu maamme 
ilmastotavoitteiden saavuttamisesta. Ilmastonmuutosta hidastetaan kunnissa, 
kuntien omilla ratkaisuilla. Julkishallinnon pitää johtaa muutosta esimerkkiä 
näyttäen. 
 

Kh. 11.3.2019 § 
91 
 
Tekniikka- ja 
ympäristöosasto 
(ruokapalvelut) 
 
Kuntien Hankin-
tapalvelut KuHa 
Oy 

5. Psykiatrisen sairaanhoitajan 
palkkaamisesta sivistystoimeen 
1.8.2019 alkaen 

8.4.2019  
Dnro 188 

Jenni Kiiskinen ym. Kv. 8.4.2019 § 
40 
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"Valtuustoinfossa 4.4.2019 valtuutetuille kerrottiin, että lastensuojelun vai-
keita ongelmia voitaisiin helpottaa, jos vahvistettaisiin matalan kynnyksen 
ennalta ehkäisevää työtä.  
 
Monet kunnat ovat saaneet aikaan hyviä tuloksia lasten ja nuorten mielen-
terveystyössä palkkaamalla kouluille psykiatrisia sairaanhoitajia.  
 
Jotkut kunnat ovat palkanneet nämä työntekijät terveyspalvelujen ja jotkut 
sivistyspalvelujen  työntekijöiksi. Turku ostaa työntekijät palveluna sairaan-
hoitopiiriltä.  
 
Ylöjärvellä on noussut ongelmaksi tietojen välittyminen, koska sivistystoimen 
työntekijöillä ei ole pääsyä terveyspalvelujen tietojärjestelmiin. Tämä voi-
daan ratkaista eri kuntien oppilashuollon käytössä olevalla Aura-
ohjelmistolla. Sitä käytettäessä ”kouluterveydenhuollon henkilöstö kirjaa 
yksilökohtaisen oppilashuoltotyön säädetyn mukaisesti potilaskertomukseen 
ja muihin potilasasiakirjoihin. Vastaavasti myös sivistystoimen henkilöstö 
(koulukuraattori, -psykologi ja psykiatrinen sairaanhoitaja) kirjaa asiakastie-
dot Aura-asiakastietojärjestelmään”. Lainaus on Oriveden opiskeluhuolto-
suunnitelmasta vuodelta 2016.  
 
Sivistyslautakunta päätti jo vuosi sitten talousarvion lähetekeskustelussa, 
että palkataan psykiatrinen sairaanhoitaja oppilaiden tueksi jopa 1.10.2018 
alkaen. Lopulliseen talousarviokirjaan ei kuitenkaan tullut mitään mainintaa 
psykiatrisen sairaanhoitajan palkkaamisesta.  
 
Esitämme, että sivistystoimi palkkaa 1.8.2019 alkaen psykiatrisen sairaanhoi-
tajan kouluille. Loppuvuoden palkkasumma 18 000 € löytyy sivistystoimen 
määrärahoista. Jos tämä vaatii talousarviokäsittelyn, asia voidaan hoitaa 
muutostalousarvion avulla.  
 

Kh. 15.4.2019 § 
146 
 
sivistyslauta-
kunta 3.12.2019 
§ 97 
 
kh. 13.1.2020 § 
9 
 
kv. 3.2.2020 §  

6. Metsäsuunnitelman HINKU-
tarkastelusta 

8.4.2019 
Dnro 189 

Vihreä valtuustoryhmä Kv. 8.4.2019 § 
39 

Ylöjärven valtuusto päätti 4.2.2019 Ylöjärven ryhtymisestä HINKU-kunnaksi 
(hiilineutraali kunta). Nyt kaupunki tavoittelee koko alueensa kasvihuonekaa-
supäästöjen vähentämistä 80 prosenttia vuoden 2007 tasosta vuoteen 2030 
mennessä. 
  
Tavoitteen saavuttamiseksi Ylöjärvi on sitoutunut ottamaan kasvihuonekaa-
supäästönäkökulman huomioon kaikessa merkittävässä päätöksenteossa. 
  
Ympäristöpäällikkö Pentti Keskitalo on yhteyshenkilö  Hän kertoo HINKU-
foorumin tiedotteessa 6.2.2019 ”Ylöjärvi on uusin Hinku-kunta” Ylöjärven 
mahdollisuuksista: 
 
”Luontoalueet hiiltä sitomaan 
  
Meillä on (yhdyskuntasuunnittelun) lisäksi paljon mahdollisuuksia sitoa hiiltä 
luonnonalueisiin, sillä omistamme paljon metsäalueita ja puistoja. Käytän-
nössä tulemme tarkastelemaan uudelleen metsien käyttöä ja pohtimaan esi-
merkiksi soiden ennallistamista”. 

Kh. 15.4.2019 § 
147 
 
tekn. ltk. 
11.12.2019 § 
144 
 
ympäristöltk.  
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Ylöjärven kaupunki on ottanut askeleita oikeaan suuntaan, kun se on pudot-
tanut metsien tuottotavoitetta merkittävästi ja suojellut vuoden 2007 jäl-
keen metsiä 46 hehtaaria (Latosuon alueesta 7,2 ha on kuitenkin valitus hal-
linto-oikeudessa). 
  
Ylöjärvi voisi toimia esimerkillisenä kuntana, joka tarkastelisi kaikkien met-
sä- ja puistoalueidensa hiilinielu ja –varastotasettaan. Kun kaadamme kaavoi-
tuskohteilla tukkipuuta, kompensoimme menetetyn hiilivaraston puuraken-
tamisella. Puukoulujen suunnittelu onkin hyvä alku HINKU-polulla.  
  
Suojelualueiden määrän ja muun hiilivaraston, soiden ennallistamismahdolli-
suuksien, kaavoitukseen tarvittavien metsien käytön, biohiilen käytön mah-
dollisuuksien kartoittamisen ja metsien kasvun perusteella voitaisiin määri-
tellä vuotuiset kestävät hakkuumäärät HINKU-tavoitteita ajatellen. Tarkaste-
lulla saadaan tietoa myös hiilikompensaatiomahdollisuuksista. 
  
Uusi merkittävästi kaupungin metsiin vaikuttava metsäsuunnitelma hyväksyt-
tiin teknisessä lautakunnassa 20.2.2019 eli vasta valtuuston 4.2.2019 päät-
tämien HINKU-sitoumuksen jälkeen. 
  
Esitys: Uusi metsäsuunnitelma kohdistuu vuosille 2019 – 2028. Siksi suunni-
telmassa määritellyt toimet pitää uudelleenarvioida.  
  
Metsäsuunnitelmassa tulee olla sitoumuksen mukaisesti kasvihuonekaasu-
päästötarkastelu. Metsien hoidon pitää tukea vahvasti HINKU-tavoitteiden 
saavuttamista ja hoitomenetelmien pitää vahvistaa luonnon monimuotoisuut-
ta. 
 
7. Musiikkipainotteisen luokan 
perustamisesta Ylöjärven lukioon 

6.5.2019 
Dnro 224 

Sosialidemokraattinen val-
tuustoryhmä 

KV. 6.5.2019  § 
49 

Ylöjärvellä on jo monta vuotta ollut mahdollisuus hakea ala-asteella musiik-
kipainotteiselle luokalle ja jatkaa samaa polkua myös yläasteella. 
 
Oppilaat ovat innostuneita ja sitoutuneita. Sieltä on noussut hienoja orkeste-
rikokoonpanoja ja he ovat päässeet myös esiintymään. Huikean hienoista 
konserteista ja musikaaleista on myös päästy nauttimaan matkan varrella. 
Tätä kirjoitettaessa myös jännitetään sitä, miten Vuorentaustan koulun ylä-
luokkien orkesteri "Up to eleven" pärjää koulubändien sm-kisojen finaalissa, 
jonne ovat ansiokkaasti tiensä selvittäneet. 
 
Mutta sitten kun tulee hetki, että pitää miettiä jatkosuunnitelmia, meidän 
musikanteille ei olekaan omassa kaupungissa mahdollisuutta hakea lukioon, 
jossa olisi musiikkipainotteinen luokka. Heidän tiensä suuntautuu siis vää-
jäämättä kohti Tamperetta, jossa vaihtoehtoja löytyy. Mutta oma kotikau-
punki ei tätä vaihtoehtoa tarjoa ja se kuitenkin olisi luonnollinen jatkuma. 
 
Esitämme, että Ylöjärven lukioon perustetaan musiikkipainotteinen luokka, 
jonne ovat tervetulleita kaikki musiikista innostuneet nuoret. 
 

Kh. 13.5.2019 §  
 
sivistyslauta-
kunta 10.9.2019 
§ 59 
 
Kh 23.9.2019 § 
255 
 
Kv. 7.10.2019 § 
85 

8. Maksuttomien liikuntamah- 6.5.2019 Keskustan valtuustoryhmä Kv. 6.5.2019 § 
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dollisuuksien järjestämiseksi 
11-19 vuotiaille nuorille Ylöjär-
vellä 

Dnro 225 50 

"Liian moni nuori jää helposti liikunnalliseen paitsioon. Murrosiän kynnyksellä 
ja sen jälkeen liikunnan harrastaminen vähenee ratkaisevasti. Vain alle puo-
let 13-19 vuotiaista liikkuu terveytensä kannalta riittävästi. Kavereiden esi-
merkki ja kannustus vaikuttavat urheiluharrastuksen aloittamiseen ja harras-
tusryhmässä olevat kaverit vaikuttavat motivaatioon jatkaa harrastusta. Oh-
jatut liikunta- ja urheiluharrastukset ovat niitä harrastaville lapsille ja nuo-
rille pääsääntöisesti hyvää oloa ja onnistumisen iloa tuova kasvuympäristö, 
joka tarjoaa mahdollisuuden myönteiseen vuorovaikutukseen niin vertaisten 
kuin aikuistenkin kanssa. Moni lapsi ja nuori jää liikuntaharrastuksen ulko-
puolelle rahavaikeuksien takia. 
 
Ylöjärven kaupunki on mukana valtakunnallisessa Liikkuva koulu –hankkeessa. 
Liikkuvassa koulussa on liikuntamyönteinen ajattelumalli ja Ylöjärvellä ta-
voitteena on edistää koululaisten liikunta-aktiivisuutta muun muassa luokka-
huoneissa, välitunneilla ja koulumatkoilla. Tästä toiminnasta on myönteisiä 
kokemuksia etenkin alakouluissa.  
 
Ylöjärven kaupungin Lasten ja Nuorten hyvinvointisuunnitelmassa vuosille 
2019-22 Luku 2/Teema 2 (Lasten ja nuorten elämänhallinnan tukeminen) 
toimenpiteenä T6 on: ”Kehitämme mielekästä vapaa-ajan toimintaa. Laajen-
namme ja parannamme nuorten mahdollisuuksia harrastamiseen. Selvitämme 
harrastustakuun ja harrastuspassin käyttöönottomahdollisuudet.” 
 
Tampereella Nuorten treenit tarjoavat maksuttomia matalan kynnyksen lii-
kuntamahdollisuuksia kaikille 11-29-vuotiaille nuorille. - LiikuntaLaturi on 
jyväskyläläisten 13-19 vuotiaiden nuorten oma maksuton liikuntatuote. Tar-
jolla on kymmeniä liikuntavuoroja eri lajeista ympäri Jyväskylää maksutto-
masti, ilman sitoutumista tai ennakkoilmoittautumista. – Salossa on käytössä 
Lataa liikettä! Koulut ovat jakaneet kaikille Salon 7.-luokkalaisille Lataa lii-
kettä! –kortin. Kortilla pääsee maksutta kaikkiin Lataa liikettä!-
lukujärjestyksessä oleviin liikuntaryhmiin. Kortti on voimassa siihen asti, 
kunnes nuori täyttää 20 vuotta. – Mihi.fi tarjoaa rentoa, monipuolista ja 
maksutonta liikuntaa Turun seudulla asuville 13-19-vuotiaille nuorille. Joka 
viikko on alueellisesti noin 80 liikuntavuoroa ja 20 eri joukkue- ja yksilölajia, 
kuten koripalloa, joogaa ja kiipeilyä. Mihi.fi-toimintaan voivat osallistua Kaa-
rinan, Liedon, Maskun, Mynämäen, Naantalin, Nousiaisten, Paimion, Raision, 
Ruskon, Sauvon ja Turun nuoret. 
 
Esitämme, että Ylöjärven kaupunki selvittää mahdollisuudet järjestää mata-
lan kynnyksen maksuttomia liikuntavuoroja eri lajeista ylöjärveläisille 11-19-
vuotiaille nuorille joko paikallisesti tai seudullisesti. Esitämme edelleen, että 
Ylöjärven kaupunginvaltuusto tekee selvityksen perusteella tälle toiminnalle 
varauksen vuoden 2020 talousarvioon. 

Kh. 13.5.2019 §  
165 
 
Vapaa-aikaltk. 
5.11.2019 § 75 
 
Kh. 25.11.2019 
§ 332 
 
Kv. 9.12.2019 § 
128 

9. Pikku-Ahveniston reitin 
kunnostuksesta ja alueen ke-
hittämisestä 

6.5.2019 
Dnro 226 

Vihreä valtuustoryhmä Kv. 6.5.2019 § 
51 

Pikku-Ahveniston alue rakennuksineen on eräs eteläisen Ylöjärven näkyvim-
piä virkistys- ja matkailukohteita. Alueella sijaitsee 1904 rakennettu päära-

Kh. 13.5.2019 §  
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kennus ja pienempiä rakennuksia. 
 
Alueen polut on pengerretty. Nykyisin polut ovat osittain vaurioituneet, kivi-
pengerrykset ovat pudonneet linjastaan ja toisaalla poluille on painunut 
maata. Alueetta käytetään paljon, mutta sen ongelmana on laajemman 
suunnitelman puute ja esimerkiksi vuosittaista korjaussuunnitelmaa ei ole 
olemassa. 
 
Esitämme, että Ylöjärven kaupunki tekee Pikku-Ahveniston alueelle kehittä-
misen ja korjauksen suunnitelman, jotta alue on myös tulevaisuudessa kau-
punkilaisten ja ylikunnallisesti matkaajien käytössä. Tämä edellyttänee myös 
resursseja. 

Vapaa-
aikalautakunta 
4.6.2019 § 47 
 
Tekn. ltk. 
9.10.2019 § 111 
 
Kh. 21.10.2019 
§ 282 
 
Kv. 4.11.2019 § 
94 
 

10. Valaistuksen palauttami-
sesta kaupungin hoidettavaksi 

3.6.2019 
Dnro 278 

Keskustan valtuustoryhmä Kv. 3.6.2019 § 
66 

"Me Ylöjärven keskustan valtuustoryhmässä näemme kunnan toimesta raken-
nettujen tievalaistusten siirtämisen yksityisten vastuulle epäonnistuneeksi. 
Siirto perusteltiin valtuustolle noin 60.000 euron vuotuisten käyttökustannus-
ten - lähinnä sähkön - säästämisellä. Valtuustopäätöksen pohjana ollut säästö 
oli vanhalla lampputekniikalla laskettu vaikka LED-tuotteet olivat jo tunnet-
tuja ja monissa kunnissa korvanneet vanhat lamput kokonaan. Koska valtuus-
tossa hyväksytty valaisimien siirtäminen tiekunnille perustui vanhaan kustan-
nusrakenteeseen, tulisi asia oikaista nyt. 
 
Kaikki kaava-alueen ulkopuoliset taajamavalaistukset on tehty turvallisuus-
lähtökohdasta. Sopivia investointikohteita kysyttiin aikoinaan kyläyhdistyksil-
tä ja kyläyhdistykset selvittivät näkökulmia mm. koulujen henkilökunnan 
kanssa. 
 
Toimimattomat varusteet luovat merkillisen ilmeen koko kaupungille. Ympä-
ristökuvaa tulisi tarkastella nyt kriittisesti.  
 
Tekniikkaa: 
Progressiivisilla valaisimilla sähkön pohjakulutus on 2 % verrattuna vanhaan 
elohopealampputekniikkaan. Pohjakulutus tarkoittaa valaisemisen sähkönku-
lutusta kun kukaan ei liiku. Esimerkiksi aamuyöllä tai jos on kyseessä muuten 
vähän käytetty tienosa.  Progressiivisissa valaisimissa valon määrä putoaa 
puolen tunnin kuluttua 15 % tasolle, ellei liikettä ole ollut. Teho putoaa 
enemmän eli 10 % tasolle. Luppoajan 15 % valaistustaso on parempi kuin 
huonoiksi hiipuneilla elohopealampuilla. 
 
Yksinkertaiset progressiiviset valaisimet toimivat täysin itsenäisesti eikä hin-
ta merkittävästi poikkea korkealuokkaisista kiinteän tehon valaisimista. Asi-
aan ei tarvitse sekoittaa huonoja kokemuksia ja isoja kustannuksia tuottanei-
ta väyläohjauksia vaan valaisimet toimivat täysin itsenäisesti. 
 
2 % luppoajan tehotasolla vertailuhinta on 60.000 euron sijaan 1200 euroa. 
Kiinteällä täydellä teholla vertailuhinta on 20 % eli 12.000 euroa. Tämä jäl-
kimmäinen toteutuu ilman edistynyttä ohjaustekniikkaa. Valtuustopäätöksen 
pohjana jälkimmäinen lukema olisi ollut oikeampi kuin esitetty 60.000 euroa. 
Progressiivisilla valaisimilla isomman tehon käyttöaika on arvioitavissa 30 % 

Kh. 17.6.2019 § 
205 
 
Tekn. ltk. 
9.10.2019 § 110 
 
Kh. 21.10.2019 
§ 281 
 
Kv. 4.11.2019 § 
93 
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luokkaan käyttöajasta kyläteillä. Yösammutuksen käyttö ei ole mitenkään 
järkevää säästämismielessä tällä ohjaustavalla.  
 
Progressiivisia pientievalaisimia on ollut saatavilla jopa ilmaiseksi koekäyt-
töön. 
 
Kehittyneen kylän ilmeeseen kuuluvat kylän valot kaikissa kunnan taajamissa 
riippumatta siitä onko taajama kaava-alueella vai kaava-alueen ulkopuolella.  
 
Keskustan valtuustoryhmä toivoo kunnan toimesta jo rakennetun tievalojär-
jestelmän käyttämistä, säilyttämistä ja kehittämistä. 
 
11. Varhaiskasvatuksen 
kesäajan maksuttomuu-
desta 

3.6.2019 
Dnro 279 

Anna Jukantupa ym. Kv. 3.6.2019 § 
67 

"Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että kesällä 2020 siirrytään var-
haiskasvatuksessa hyvittämään koulujen loma-ajoilta poissaolopäivät toteu-
tuneiden poissaolojen mukaisesti. Poissaolopäivät tulisi ilmoittaa hyvissä 
ajoin keväällä, esimerkiksi huhtikuun alkuun mennessä. 
 
Ennalta ilmoitetuista kokonaisista poissaolopäivistä hyvitetään poissaolopäi-
vät Jyväskylän mallin mukaisesti seuraavasti: 
 
Hoidontarve on 171 tuntia tai enemmän 
Maksuhyvitys tulee kaikista ennalta ilmoitetuista hyvityspäivistä loman aika-
na. Osa-aikaisessa varhaiskasvatuksessa olevilta hyvitetään suunnitelman 
mukaiset tunnit, esimerkiksi hoidontarpeen ollessa 156-170 tuntia, hyvitettä-
vät ja varattavissa olevat tunnit lasketaan 170 tunnista jne. 
 
Jyväskylässä on jo pitkään ollut käytäntönä, että perheet saavat maksuhyvi-
tystä ennalta ilmoitetuista kokonaisista poissaolopäivistä koulujen loma-
aikoina. Järjestely mahdollistaa henkilöstöresurssin järkevän käytön, koska 
avoinna ovat vain päivystävät yksiköt. Se lisää tuottavuutta, kun henkilökun-
ta lomailee kesäisin ja on töissä ruuhka-aikaan. Toisaalta maksuhyvitys on 
perheille merkityksellinen ja käytäntö lisää varhaiskasvatuksen joustavuutta 
myös loma-aikoina. 
 

Kh. 17.6.2019 § 
206 
 
Siv. ltk. 
8.10.2019 § 73 
 
Kh. 21.10.2019 
§ 283 
 
Kv. 4.11.2019 § 
95 

12. Lihajalosteiden al-
kuperämaan merkitse-
misestä kaupungin ruo-
kaloissa 

2.9.2019 
Dnro 338 

Keskustan valtuusto-
ryhmä 

Kv. 2.9.2019 § 
76 

Ylöjärven Keskusta kokee, että jokaisella ihmisellä on oikeus tietää mitä syö. 
Suomeen tuodaan tälläkin hetkellä lihaa, jonka tuottaminen Suomessa on 
kiellettyä. Kunnat tekevät Suomessa ruokahankintoja vuosittain 350 miljoo-
nalla eurolla. Ostamalla ympäristön kannalta hyvillä viljely- ja tuotantome-
netelmillä ja eläinten hyvinvointia ja elintarviketurvallisuutta edistävillä ta-
voilla tuotettuja elintarvikkeita ja ruokapalveluja voidaan vaikuttaa alueel-
listen ja kotimaisten tuotteiden ja yritysten palveluiden kysyntään. Elintar-
vikkeiden hankinnoilla on yhteys mikrobilääkeresistenssiin. Ostopäätöksillä 
on myös suora yhteys kansantalouteen ja vaihtotaseeseen. 
 

Kh. 9.9.2019 § 
242 
 
Tekniikka- ja 
ympäristöosasto 
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Kaikissa Suomen tarjoilupaikoissa on aterian ainesosana käytettävän tuoreen, 
jäähdytetyn tai jäädytetyn lihan alkuperämaa ilmoitettava kuluttajalle kir-
jallisesti 1.5.2019 alkaen. Kantar TNS:n selvityksen mukaan 80 prosenttia 
kuluttajista pitää tärkeänä, että tieto aterian ainesosana käytetyn lihan ja 
kalan alkuperämaasta olisi tarjoilupaikoissa saatavilla ilman, että sitä tarvit-
see erikseen kysyä. 
 
Ylöjärvelle lihat ja lihatuotteet toimittaa Wihurin tukun kautta HK ja Saari-
oinen. Tuotteiden kotimaisuusasteen pitäisi olla 100%. 
 
Lihan ja lihajalosteiden hankinnan sopimus Ylöjärvellä on päättymässä vuo-
den 2019 lopussa ja uuden tarjouspyynnön valmistelu on käynnissä ja Ylöjär-
ven Keskusta tähtää siihen, että tulevaisuudessa Ylöjärven kaupungin ruoka-
loissa käytettävän lihan ja lihajalosteiden kotimaisuusaste on täysin 100%. 
Ylöjärvi on yrittäjäystävällinen kunta ja toivommekin, että Ylöjärvi huomioi 
ja kunnioittaa myös suomalaisten maatalousyrittäjien työtä.  
 
Tästä syystä esitämme, että Ylöjärven kaupungin ruokaloissa tulisi laittaa 
alkuperämerkinnät kaikkiin lihavalmisteisiin esille omatoimisesti esimerkiksi 
maan lippua tai kirjainlyhennettä käyttäen. Tavoitteena on säilyttää vastuul-
listen tuotteiden hankinta ja tarjoaminen kaupungin ruokapalvelussa jatkos-
sakin ja lisätä käyttäjien turvallisuuden tunnetta. 
 
13. Takamaan ja Metsä-
kylän yhdystiestä kehä-
ajatteluun 

2.9.2019 
Dnro 339 

Keskustan valtuusto-
ryhmä 

Kv. 2.9.2019 § 
77 

Valtatie kolmosen suunnittelu on edennyt toteuttamisen vaiheeseen. Valmis-
tuttuaan tie muuttaa oleellisesti Ylöjärven liikenteellisiä olosuhteita. 
 
Ylöjärven Keskustan valtuustoryhmä esittää aloitteessaan Takamaan ja Met-
säkylän alueiden yhdistämistä paikallistiellä ja moottoritien alikululla niin, 
että se mahdollistaa moottoriajoneuvoliikenteen näiden kylien välillä uuden 
valtatielinjauksen toteutuessa. Tieyhteys helpottaisi arkea ja lisäisi huolto-
varmuutta. 
 
Kun VT3:n suunnittelu ja toteutus etenee Ylöjärven alueella, esitämme kiin-
nitettävän huomiota Ylöjärven tieyhteyksien ja liittymien kokonaisvaltaiseen 
yhteensovittamiseen. 
 
Tähän liittyen esitämme myös Metsäkylän pohjoisen liittymän lisäämistä uu-
delle valtatie kolmoselle. 
 
Ylöjärven Keskusta kannustaa keskustaajaman kehätieajatteluun. Liittymisiin 
kaikille pääteille tulee erityisesti kiinnittää huomiota sujuvan liikenteen 
mahdollistamiseksi, keskustan liikenteen rauhoittamiseksi ja huoltovarmuu-
den turvaamiseksi. 
 

Kh. 9.9.2019 § 
243 
 
Tekn. ltk. 
 
Ymp. ltk. 

14. Kunnallisesta kan-
sanäänestyksestä 

7.10.2019  
Dnro 394 

Perussuomalaisten val-
tuustoryhmä 

Kv. 7.10.2019 § 
85 

Perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää aloitetta koko kunnan kattavasta 
kunnallisesta kansanäänestyksestä koskien Ylöjärven raitiovaunulinjan to-

Kh. 21.10.2019 
§ 280 
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teuttamista. Kuntalain 410/2015 24 § mahdollistaa kansanäänestyksen järjes-
tämisen kunnassa. Raitiohanke on suunnattoman kallis ja kaksinkertaistaa 
kunnan velkataakan. Rakennettava raitiovaunulinja hyödyttää vain murto-
osaa kuntalaisista. Tämän vuoksi mielestämme on annettava kuntalaisille 
mahdollisuus ilmaista tahtotilansa haluavatko he raitiovaunuhanketta toteu-
tettavan Ylöjärvellä. 
 

 
Hallinto- ja ta-
lousosasto 
 
Keskusvaalilau-
takunnan sih-
teeri 
 

15. Koulujen kahdeksan 
aamuista luopumiseksi 

4.11.2019 
Dnro 430 

Jenni Kiiskinen ym. Kv. 4.11.2019 § 
100 

Kahdeksalta alkavat kouluaamut ovat tehottomia väsyneille nuorille sekä 
kaiken lisäksi haitallisia erityisesti murrosikäisille, heidän oppimistuloksilleen 
ja sosiaalisille suhteilleen. Yhteiskuntamme on muuttunut iltapainotteisem-
maksi, mutta koulujen lukujärjestykset eivät tätä vielä tunnista. Tutkimus-
ten mukaan aikaiset aamut lyhentävät nuorten nukkumisaikaa ja ne voivat 
viime kädessä johtaa suomalaisten osaamistason heikentymiseen. 
 
Tutkimuksissa on myös osoitettu, että liian vähäinen uni liittyy heikkoon kou-
lumenestykseen. Univaje vaikuttaa myös oppimiseen. Päivällä opitut asiat 
vahvistavat paikkansa pitkäkestoisessa muistissa unen aikana. 
 
Opetusministeriön työryhmä huomautti opetussuunnitelman uudistamisen 
yhteydessä vuonna 2015, että nuorten koulupäivän ei tulisi alkaa ennen aa-
muyhdeksää. Viimeisimmän kouluterveyskyselyn vastauksista käy myös ilmi, 
kuinka nuoret ovat entistä väsyneempiä. 
 
Suomen Lukiolaisten liitto on esittänyt kahdeksan aamuista luopumista ja 
Helsingin yliopiston neurologian dosentti Markku Partinen on toistuvasti esit-
tänyt koulujen alkamisajankohdan myöhäistämistä. Partisen mukaan myö-
hempää koulun alkua kannattaisi kokeilla ainakin peruskoulun ylimmillä luo-
killa. Ylöjärven tulisi liittyä niiden edelläkävijöiden joukkoon, jotka ovat 
päättäneet luopua aikaisista aamuista lasten ja nuorten hyvinvoinnin paran-
tamisen takia. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että sivistyslautakunta ohjeistaa kaupunkim-
me kouluja suunnittelemaan koulupäivät niin, että aikaisista aamuista luovu-
taan erityisesti yläkouluikäisten nuorten osalta. 
 

Kh. 11.11.2019 
§ 314 
 
Nuva 4.12.2019 
§ 75 
 
Sivistysltk. 
 
Perusturvaltk. 
 
Ruokapalvelut 
 
Tekn. ltk. 

16. Yleishyödyllisten 
yhdistysten ylläpitämien 
kiinteistöjen kiinteistö-
verosta vapauttamiseksi 

4.11.2019 
Dnro 428 

Keskustan valtuusto-
ryhmä 

Kv. 4.11.2019 § 
101 

Ylöjärven Keskusta esittää valtuustoaloitteessaan, että Ylöjärven kaupungis-
sa luovutaan yleishyödyllisten yhdistysten omistuksessa olevien kiinteistöjen 
kiinteistöveron perimisestä. 
 

Kh. 11.11.2019 
§ 315 
 
Haltal osasto 
 

17. Liikuntapainotteisen 
opetuksen aloittamises-
ta 

4.11.2019 
Dnro 429 

Sosialidemokraattinen 
valtuustoryhmä 

Kv. 4.11.2019 § 
102 

Ylöjärvellä on paljon lahjakkaita nuoria urheilijoita, jotka harrastavat tavoit- Kh. 11.11.2019 
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teellisesti urheilua ja liikuntaa. Ylöjärven vapaa-aikalautakunta on linjannut 
ns. "Islannin mallin" toteuttamisen Ylöjärvellä. Lisäksi Ylöjärvellä on jo pit-
kään panostettu ja panostetaan edelleen laadukkaaseen ja kattavaan urhei-
lupaikkarakentamiseen. 
 
Ylöjärveltä puuttuu kuitenkin koulu, jossa annettaisiin liikuntapainotteista 
opetusta. Liikuntapainotteinen opetus edistäisi urheilevan nuoren kasvua 
tavoitteellisesti urheilijaksi. Tällaisen opetuspainotuksen avulla nuori voisi 
kehittää osaamistaan eri liikunnan osa-alueilla. Liikuntapainotteinen opetus 
mahdollistaisi myös koulunkäynnin ja urheilun yhdistämisen paremmin kuin 
perinteinen opetus. 
 
Tampereella on kolme liikuntapainotteista koulua (Hatanpään, Sampo ja Te-
soma). Näiden koulujen liikuntapainotteiseen opetukseen voivat hakea kaikki 
ylöjärveläiset kuudennen luokan oppilaat, mutta nämä koulut kuitenkin täyt-
tynevät Tampereen omista oppilaista. 
 
Ylöjärvi on linjannut kaupunkistrategiassaan, että uskallamme tehdä rohkeita 
ja ennakkoluulottomia päätöksiä toimintamme kehittämiseksi. Strategiassa 
on myös mainittu, että Ylöjärvi on avoin kokeiluille ja luovuudelle. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme, että Ylöjärven kaupunki ryhtyy toimenpitei-
siin, jolla Ylöjärven kaupunkiin saataisiin liikuntapainotteinen opetus jossa-
kin Ylöjärven koulussa. 
 

§ 316 
 
Sivistysltk. 
3.12.2019 § 96 
 päätti pyytää 
valtuustoaloit-
teeseen 
kaikkien perus-
koulujen lau-
sunnot, joihin 
liitetään omana 
osanaan ko. 
koulun oppilas-
kunnan lausun-
to. Lisäksi 
aloitteeseen 
pyydetään nuo-
risovaltuuston 
lausunto. 
Lausunnot pyy-
detään 
31.3.2020 men-
nessä.  

18. Eläkeläisten mak-
suttomasta viikottaises-
ta uimahallikäynnistä 

9.12.2019 
Dnro 485 

Markku Mäki-Ventelä 
ym. 

kv. 9.12.2019 § 
129 

Eläkkeensaajien Ylöjärven yhdistys, Ylöjärven eläkeläiset ry, Ylöjärven se-
niorit, Eläkeliiton Ylöjärven yhdistys, Eläkkeensaajien Kurun yhdistys, Eläke-
liiton Kurun yhdistys ja Kurun eläkeläiset ovat ottaneet kaupunginvaltuutettu 
Markku Mäki-Ventelään yhteyttä ja yhdessä ehdottaneet Ylöjärven kaupungil-
le seuraavaa: 
 
”Ihminen on luotu liikkuvaksi. Mitä iäkkäämmästä kropasta on kysymys, sitä 
nopeammin paikoilleen jääminen alkaa rappeuttaa sekä psyykeä, että fysiik-
kaa. Apua ja mahdollisuuksia tähän tarpeeseen mietittäessä, on huomioitava 
ikääntyneiden valmiuksien moninaisuus. Vesi nostaa ja kantaa myöskin ihmis-
tä, jolle liikkuminen kuivalla maalla on jo tuskien taival, eikä houkuttele pois 
neljän seinän sisältä.  
 
Joten esitämmekin Ylöjärven kaupungille, että se tarjoaisi alueellaan asuville 
eläkeläisille viikottain ilmaisen uintikerran. Näin uimahallin jo valmista kapa-
siteettia hyödyntämällä, emme uskoaksemme ainakaan lisäisi muiden van-
huspalveluiden tarvetta.” 
 
Kaupunginvaltuutetut Markku Mäki-Ventelä, Erja Pelkonen ja muut allekir-
joittaneet tekevät edellämainitun eläkeläisten yhteisen ehdotuksen kaupun-
gille valtuustoaloitteena ja kiitävät eläkeläisiä aktiivisuudesta toimintakyky-
ään ylläpitävien liikuntamahdollisuuksien lisäämiseksi ikäihmisille Ylöjärvel-
lä. Me allekirjoittaneet kaupunginvaltuutetut haluamme lisäksi rohkaista 

 
Kh. 16.12.2019 
§ 385 
 
vanhusneuvosto 
30.1.2020 §  
 
vapaa-aikaltk 
 
perusturvaltk 
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eläkeläisiä hyödyntämään jo olemassa olevaa uimahallin vuosikorttia (ma-pe 
klo 10-15) 65€ vuosihintaan. 
 
19. Kaupungin liitty-
miseksi ikäystävällisten 
kuntien verkostoon 

9.12.2019 
Dnro 486 

Vasemmistoliiton val-
tuustoryhmä 

Kv. 9.12.2019 § 
130 

Kunta voi osoittaa sitoutumistaan ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman 
Terveysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon (Age Friendly Ci-
ties and Communities). Suomen kunnista verkostossa ovat jo Tampere ja Tur-
ku. Vaasassa ja Keravalla valtuustot ovat suhtautuneet myönteisesti asiasta 
vuonna 2018 tehtyihin aloitteisiin. 
 
Verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle suoria velvoitteita. Kunta määrit-
telee itse, miten se toteuttaa ikäystävällisyyttä. WHO:n verkosto voi kuiten-
kin arvioida mukana olevia kuntia tiettyjen kriteereiden pohjalta. Maailman-
laajuisen verkoston jäsenet voivat vaihtaa kokemuksia asiantuntijoiden kans-
sa ja jakaa hyväksi havaittuja käytänteitä. 
 
Ikäystävällinen kunta huomioi väestön ikääntymisen päätöksenteossaan ja 
sitä ohjaavissa asiakirjoissa. Ikäystävällisyyden keskeisiä elementtejä ovat: 
 
1) Päätöksenteon on oltava ikäystävällistä. Asukaslähtöinen demokratia edel-
lyttää ikäihmisten kuulemista ja vaikuttamismahdollisuuksia. Vanhusneuvos-
toilla on oltava todellista vaikutusvaltaa, mielellään jo asioiden valmistelu-
vaiheessa. Digitalisointi ei saa johtaa ikäihmisten mielipiteiden sivuuttami-
seen. Kansalaistoiminnan tuki ja hyvät toimitilat tukevat ikääntyneiden osal-
lisuutta, yhteisöllisyyttä ja vapaaehtoistyötä. 
 
2) Elinympäristön kehittämisessä, kuten kaavoituksessa ja rakentamisessa, on 
otettava huomioon ikäihmiset. Asumisen, liikenteen ja elinympäristön pitää 
olla esteetöntä, turvallista ja viihtyisää. Henkistä hyvinvointia edistävät yh-
teisölliset asumisratkaisut, monipuoliset ja saavutettavat lähipalvelut ja oi-
keus lähiluontoon. 
 
3) Julkisia palveluita on kehitettävä ikäihmisten tarpeet huomioiden. Sosiaa-
li- ja terveyspalveluiden lisäksi pitää kuntien vastuulla olevien liikunta-, kult-
tuuri- ja vapaa-ajan palveluiden on oltava ikäystävällisiä. Palveluiden kehit-
tämisessä on myös otettava huomioon ikääntyvän väestön moninaisuus. 
 
Edellä olevin perustein, Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että Ylö-
järven kaupunki liittyy ikäystävällisten kuntien verkostoon ja huomioi ikäih-
misten hyvinvoinnin toiminnassaan. 
 

 
Kh. 16.12.2019 
§ 386 
 
perusturvaltk 
 
vanhusneuvosto 

20. Lasten ja nuorten 
lukutaidon vahvista-
miseksi 
 

9.12.2019  
Dnro 487 

Jussi Kytömäki ym. Kv. 9.12.2019 § 
131v 

Lukutaito on mahtava voima 
 
Lukeminen ja lukuharrastus luovat perustan lapsen oppimiselle. Lukutaito 
lisää tasa-arvoa sekä vähentää köyhyyttä ja syrjäytymistä. Lukutaidon hal-

 
kh. 16.12.2019 
§ 387 
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tuunotto on siis erittäin merkittävä ja vaikeuksia ennalta ehkäisevä askel 
lapsen elämänpolulla. 
 
Suomalaiset kuuluvat useiden mittausten mukaan maailman parhaimpiin ja 
aktiivisimpiin lukijoihin. Selviä  muutoksia huonompaan suuntaan on kuiten-
kin havaittavissa. Osaamiserot sukupuolten välillä ovat Suomessa OECD-
maiden suurimmat. Myös perhetausta vaikuttaa lasten taitotasoon entistä 
enemmän. 
 
Nyt tarvitaan konkreettista apua lukutaitotyöhön. 
 
Esitys 
Valtuusto esittää, että sivistyslautakunta kokoaa yhdessä päiväkotien, koulu-
jen, kirjaston ja kaikkien lasten ja nuorten kanssa työskentelevien kanssa 
ehdotuksia, millä keinoin voimme parantaa lukutaito-oppimisympäristöjä ja -
opintopolkuja. Samalla selvitetään tarvittavat resurssit. 
 
Lasten ja nuorten lukutaidon vahvistaminen huomioidaan talousarviota laa-
dittaessa sekä mahdollisena strategian päivitystarpeena. 
 
Seuraavan linkin takana on Lukukeskuksen mielenkiintoinen yhteenveto asi-
asta. 
 
5 FAKTAA LASTEN JA NUORTEN LUKEMISESTA 
1. Kasvaako lukevia lapsia ilman lukevia aikuisia? 
2. Miksi varhaislukeminen on korvaamatonta? 
3. Miten motivoidaan lapsia ja nuoria lukemaan? 
4. Tunnistavatko nuoret hyvän lukutaidon merkityksen? 
5. Älylaitteet vai paperinen kirja? 
 
https://lukukeskus.fi/5-faktaa-lasten-ja-nuorten-lukemisesta/ 
 

sivistysltk 
nuorisovaltuusto 

21. Työsuhdelipun käyt-
töönotosta kaupungin 
työntekijöille 
 

9.12.2019  
Drno 488 

Minna Sorsa ym. Kv. 9.12.2019 § 
132 

Ylöjärvi on liittynyt Hinku-kuntien verkostoon. Hinku-kunnat ovat sitoutuneet 
tavoittelemaan 80 prosentin päästövähennystä vuoteen 2030 mennessä vuo-
den 2007 tasosta. 
 
Eräs vaihtoehto on tuoda kaupungin työntekijöille oikeus joukkoliikenteen 
työsuhdelippuun. Tampereen kaupungin työntekijöistä 90 % on arvellut, että 
työsuhdelippu toimii kannustimena joukkoliikenteen käyttöön. Työmatkojen 
hiilijalanjälki on kestävällä tasolla, jos työmatkojen päästöt ovat alle 4,2 kg. 
Kestävän liikkumisen keinoilla voidaan vähentää työmatkaliikkumisen päästö-
jä 10-30 %. 
  
Työntekijä maksaa lippua ostaessaan vain oman osuutensa (esim. 75 %). Tu-
kiosuus laskutetaan työnantajalta. Jos se ei ylitä 300 €/vuosi/hlö, etuus on 
veroton. 
 

Kh. 16.12.2019 
§ 388 
 
henkilöstöhal-
linto 

https://lukukeskus.fi/5-faktaa-lasten-ja-nuorten-lukemisesta/
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Tampereen kaupunki oli ensimmäinen suuri työnantaja ja kuntaorganisaatio, 
joka tarjosi henkilöstölleen työsuhdelipun jo vuonna 2006. Keväällä 2011 
Tampereen kaupungilla oli noin 13 000 työsuhdelippuun oikeutettua työnteki-
jää, joista lipulla matkustaa noin 2300 henkilöä (vajaa 18 %). 
 
Työsuhdelipulla voi olla vaikutuksia työhyvinvointiin ja työtyytyväisyyteen. 
Työmatkaliikunta on helppoa arkiliikuntaa - joukkoliikenteen käyttäjä ottaa 
päivittäin keskimäärin 2000 askelta enemmän kuin yksityisautoilija. Työsuh-
delippu on otettu hyvin vastaan kaikissa henkilöstöryhmissä. Selvityksissä 
myös ne työntekijät, jotka eivät ole lippua hankkineet, arvostavat mahdolli-
suutta tähän etuuteen. 
 
Yhteenvetona: työsuhdelipun käyttöönotto tukee kestäviä arvoja, sen käyttö 
vähentää ruuhkia ja pysäköintipaikkojen tarvetta. Työsuhdelippu edistää 
työhyvinvointia. 
 
Esitämme, että Ylöjärvellä tutkitaan työsuhdelipun käyttöönottomahdolli-
suus. 


